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Na een verzoek van de Commissie ontwikkelingssamenwerking is tijdens de Conferentie van 
voorzitters op 12 mei 2005 besloten een ad hoc-delegatie naar Indonesië, en in het bijzonder 
naar de door de tsunami getroffen provincie Atjeh, te sturen om een evaluatie te maken van de 
noodhulp en de vooruitgang die al bij de rehabilitatie en wederopbouw is geboekt (20-26 juli 
2005).

De politieke fracties in het Europees Parlement hebben de volgende parlementsleden voor de 
ad hoc-delegatie aangewezen:

− Mevrouw Luisa MORGANTINI (GUE-NGL/Italië), voorzitter van de Commissie 
ontwikkelingssamenwerking

− De heer Max van den BERG (PES/Nederland), vice-voorzitter van de Commissie 
ontwikkelingssamenwerking

− De heer Nirj DEVA (EPP-ED/Verenigd Koninkrijk)
− De heer Jürgen SCHRÖDER (EPP-ED/Duitsland)
− Mevrouw Ana Maria GOMES (PES/Portugal)
− De heer Alessandro BATTILOCCHIO (NI/Italië) 

Voor haar vertrek heeft de ad hoc-delegatie in Brussel met vertegenwoordigers van ECHO, 
OXFAM, Indonesische NGO’s en de ambassadeur van de republiek Indonesië bij de EU 
overlegd.

In Indonesië heeft de ad hoc-delegatie de vice-president van de republiek, leden van de 
regering en het parlement, vertegenwoordigers van de plaatselijke autoriteiten, 
vertegenwoordigers van VN-agentschappen, NGO’s en leden van denktanken, evenals de 
missiehoofden van de EU-lidstaten ontmoet. De delegatie heeft in Jakarta vergaderd en is 
vervolgens naar de provincie Nanggroe Atjeh Daarussalam (West-Sumatra) afgereisd, waar ze 
de hoofdstad Banda Atjeh en Calang en Meulaboh bezocht. Een deel van de delegatie is ook 
naar Medan en het eiland Nias gegaan, waar zij de schade heeft opgenomen die door de 
aardbeving van 29 maart was veroorzaakt (het volledige programma staat in de bijlage bij dit 
verslag).

De ad hoc-delegatie wil iedereen bedanken die dit bezoek mogelijk heeft gemaakt en in het 
bijzonder de delegatie van Europese Commissie in Jakarta, ECHO, OCHA en IOM.

De noodsituatie

De tsunami van december 2004 was een natuurramp van ongekende omvang. Het epicentrum 
lag net ten westen van de kust van Atjeh. Indonesië was het zwaarst door de tsunami 
getroffen. De gebieden langs de westkust, met name Meulaboh, waren er het ergst aan toe. De 
kustgebieden van Banda Atjeh zijn vernield en sommige kleine stadjes zijn volledig van de 
kaart geveegd.

Door de tsunami vonden 128 645 mensen de dood en raakten 532 898 mensen ontheemd. 
Bovendien zijn er nog steeds 93 662 personen vermist. Meer dan 900 scholen, acht grote 
ziekenhuizen en 230 plaatselijke ziekenhuizen zijn vernield. Bijna 500 bruggen zijn 
weggespoeld of zwaar beschadigd en meer 5 900 km weg is onbruikbaar geworden. De 
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meeste garnaalvisserijen zijn vernield en duizenden hectaren rijstvelden raakten bedolven 
onder met zeewater vermengd modder. Ook vele boten waren compleet verwoest. Er was 
enorm veel schade aan de haven van Atjeh en de kades voor de veerboten, evenals aan 
sommige luchthavens.

Volgens de waarnemend gouverneur van de provincie, de heer Azwar Akubakar, zijn er van 
de 31 900 personeelsleden uit de openbare sector naar schatting 7 000 dood, vermist, 
ontheemd of gewond, wat de werking van openbare diensten als de gezondheidszorg en het 
onderwijs ondermijnt. Wat het personeel van de plaatselijke regering betreft is volgens een 
inventarisatie van de Wereldbank naar schatting 9 % van de personeelsleden omgekomen. Dit 
komt neer op zo’n 3 000 mensen van wie de meesten een lagere functie binnen de regering 
hadden. Deze posten kunnen veelal tegen het einde van 2005 opnieuw ingevuld zijn.

De kwestie van landeigendom is ook een groot probleem aangezien 300 000 percelen door de 
tsunami zijn getroffen, waarvan er 100 000 compleet zijn weggespoeld. Momenteel rijzen er 
veel vragen in verband met de kwestie van landeigendom.

Humanitaire reactie

De humanitaire actie die onmiddellijk op de tsunami volgde, was de grootste ooit. Alle 
overheidsinstellingen en NGO’s toonden zich bereid mee te werken.  De bijdragen van de 
gehele wereld waren ongeëvenaard en leverden de helft van de totale hulpmiddelen op. De 
financiële bijdrage van ECHO bedraagt op dit ogenblik in totaal bijna 40 miljoen euro.

Voor vrijwel alle getroffen personen zijn de eerste basisvoorzieningen getroffen, te weten 
onderdak, voedsel, water en gezondheidszorg. Dankzij deze acties zijn geen 
noemenswaardige epidemieën uitgebroken, aldus de heer Alwi Shihab, coördinerend minister 
voor de Volksgezondheid. De heer Shihab geeft blijk van zijn grote waardering voor het werk 
van de hulpverleners, die allen een toonbeeld van solidariteit waren tegenover de inwoners 
van Atjeh, ongeacht hun religieuze achtergrond. De totale bijdrage van de EU aan de eerste 
noodhulp beloopt in totaal ongeveer 170 miljoen euro.

Werken aan herstel en wederopbouw

Officieel eindigde de fase voor primaire humanitaire hulp op 26 maart 2005. In de praktijk is 
het echter moeilijk een precieze datum te prikken voor de overgang van primaire humanitaire 
hulp naar herstel en wederopbouw. Afhankelijk van de situatie ter plekke moesten in 
sommige gebieden standaardhulpacties (zoals het bieden van onderdak of voedselhulp) na 
deze datum worden voortgezet en gaan ze nog steeds door (bijvoorbeeld het leveren van water 
in tankers).

Het vrijgeven van land voor herhuisvesting begint de herstelwerkzaamheden te hinderen. De 
kwestie van landeigendom is erg problematisch. Sommige voorheen bewoonde gebieden zijn 
compleet weggespoeld en zijn letterlijk van de kaart geveegd, terwijl er aan de kustgebieden 
vele lagunes zijn ontstaan. Veel van de overgebleven percelen zijn gevaarlijk. Bovendien zijn 
de eigendomsrechten in Banda Atjeh niet op schriftelijke verklaringen gebaseerd, zoals in 
Europa gebruikelijk is, maar op de tradities van de plaatselijke gemeenschappen. Dit alles 
verklaart gedeeltelijk waarom het bouwen van nieuwe huizen op zich laat wachten terwijl het 
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lastig is voor de gemeenschappen om nieuwe percelen te vinden waar ze zich kunnen vestigen 
en hun leven weer kunnen opbouwen.

Om te voorkomen dat slachtoffers in hun voorlopige onderkomen moeten blijven totdat de 
kwestie van landeigendom is opgelost, wordt gezocht naar “semi-definitieve” oplossingen, 
zoals barakken waar meerdere gezinnen samenwonen of alvast huizen bouwen op de 
uiteindelijke percelen, maar dan met goedkoper materiaal. De ontheemden die de delegatie 
heeft ontmoet, stelden duidelijk dat ze niet tevreden zijn met de hutten, omdat ze vaak ver van 
hun werk gelegen zijn en weinig privacy bieden. Ook bestaat het risico dat semi-definitieve 
oplossingen lang zullen aanhouden en de facto definitief worden.

De delegatie is echter ook in aanraking gekomen met zeer goede projecten voor de bouw van 
nieuwe huizen, zoals in Meulaboh.

Onderwijs en gezondheidszorg zijn ook een onderdeel van het plan voor de wederopbouw.
Vóór de tsunami lag het percentage alfabetisme in Atjeh boven het nationale gemiddelde (op 
de 5e plaats van de 30 provincies), maar er was veel armoede (de menselijke 
ontwikkelingsindex stond op de 23e plaats van de 30 provincies). Ook de gezondheidszorg 
was beperkt.  Volgens minister Shihab kreeg Atjeh zoveel aandacht van de internationale 
gemeenschap dat de provincie sneller de MOD’s zal bereiken dan andere delen van Indonesië.
Maar de opbouw van een infrastructuur voor onderwijs en gezondheidszorg neemt, net als het 
bouwen van huizen, veel tijd in beslag. Sommige scholen zijn weer snel herbouwd, maar zij 
voldoen zelfs niet aan de fundamentele antiseismische vereisten.

Wat de economie betreft komen de activiteiten in de sectoren die de belangrijkste bron van 
inkomsten vormen, namelijk landbouw en visserij, geleidelijk weer op gang. Er zijn projecten 
opgestart om de vele vernielde boten met financiële steun van de EG op een traditionele 
manier te vervangen. Aan deze projecten dient voorrang te worden gegeven. De 
wederopbouw van de visserijen moet in de eerste plaats gericht zijn op de plaatselijke 
behoeften zodat de voedselhulp geleidelijk kan worden stopgezet. De export komt daarbij pas 
op de tweede plaats. De ad hoc-delegatie kreeg de indruk dat de EU-plannen om oude EU-
vaartuigen naar de door de tsunami getroffen landen te sturen niet echt het juiste antwoord is 
op de noden ter plaatse. De landbouw, met name de rijstproductie, zal 2 tot 3 jaar nodig 
hebben om weer op gang te komen, aangezien het zout in de rijstvelden eerst door het 
regenwater moet worden weggespoeld. In deze context is het van essentieel belang dat de 
bossen tegen overmatige houtontginning wordt beschermd, aangezien deze de belangrijkste 
bron van zoet water vormen. De wederopbouw biedt ook een kans compleet nieuwe 
activiteiten te ontwikkelen, zoals wind- en zonne-energie en lichtere spoorrailsystemen.

In het algemeen had de delegatie de indruk dat het tijdsbestek van zeven maanden na de 
tsunami erg kort is ten opzichte van de omvang van de wederopbouw. Deze 
wederopbouwwerkzaamheden mogen niet overhaast worden opgezet, anders bestaat het risico 
dat de infrastructuur uiteindelijk van slechte kwaliteit zal zijn. Alle medewerkers van de 
agentschappen voor de wederopbouw kwijten zich met volle toewijding van hun taak en zij 
verdienen dan ook niets dan lof.

Een betere coördinatie van de hulpverlening
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De overheid heeft een Masterplan opgesteld waarin een breed programma en de beginselen 
voor de wederopbouw worden uiteengezet.

Verschillende donorpartners hebben samen met de Indonesische overheid een Multi-Donor 
Trust Fund (MDTFANS) opgezet zodat Indonesië de hulpverlening kan coördineren.  Dit 
Trust Fund biedt ondersteuning voor het nodige herstel en de nodige wederopbouw in Atjeh 
en Nias. De EU, alsmede verscheidene regeringen (zoals die van Canada) en sommige EU-
lidstaten dragen bij aan het Trust Fund, terwijl andere landen (Australië, Japan, de VS) ervoor 
hebben gekozen hun hulpverlening via bilaterale overeenkomsten in eigen beheer te houden.
MDTFANS wordt geleid door een Stuurgroep die bestaat uit de Indonesische overheid, de 
donors en vertegenwoordigers van maatschappelijke organisaties en wordt door de 
Wereldbank beheerd.

De totale bijdrage van de EG aan MDTFANS zal 203,5 miljoen euro bedragen: 3,5 miljoen 
euro uit het snellereactiemechanisme (SRM) en de resterende 200 krachtens de verordening 
voor de regio’s Azië en Latijns-Amerika (ALA) (waarvan 80 in 2005 en 120 in 2006).
Momenteel bedragen de totale toezeggingen voor het Trust Fund 460 miljoen dollar, dus de 
bijdrage van de EG bedraagt meer dan 50 %. Alle andere bijdragen variëren van 10 tot 20 
miljoen dollar, behalve de bijdrage van Nederland dat 100 miljoen Amerikaanse dollar heeft 
toegezegd. Dit land heeft onlangs zijn overeenkomst getekend en binnen enkele weken 60 
miljoen dollar aan het Fund overmaken.

De EG zal de komende weken zo’n 18,5 miljoen euro betalen, na het tekenen van het SRM-
contract van 3,5 miljoen euro en het eerste ALA-contract van 30 miljoen euro. Er zijn plannen 
om dit jaar nog twee ALA-contracten te tekenen om voor 2005 aan 80 miljoen euro te komen. 
EG-betalingen gebeuren altijd in tranches en zijn gekoppeld aan de prestaties van het Trust 
Fund. Er wordt een voorschot van 50 % betaald en de volgende betalingen worden in tranches 
van 30/20 of 40/10 uitgekeerd, afhankelijk van de snelheid waarmee het Trust Fund de reeds 
beschikbaar gestelde middelen verbruikt. Met een voorwaardelijkheidsclausule kan de 
Wereldbank projecten toezeggen, zelfs als de fondsen nog niet volledig zijn betaald.

In april 2005 is het Agentschap voor het herstel en de wederopbouw van Atjeh en Nias 
(BRR) opgericht. De heer Kuntoro Mangkusubroto, voormalig minister voor Mijnbouw en 
Energie, is de voorzitter en zijn gezag is onbetwist. Hij heeft bovendien ook de reputatie een 
integere man te zijn. Hij zal al zijn gezag nodig hebben om zich te doen gelden en om “tegen 
de militaire en overheidsbureaucratie op te boksen”, zoals hij zelf zegt.

Het BRR heeft inmiddels bijna 400 projecten goedgekeurd, ter waarde van 4,1 miljard dollar 
in totaal. Hiervan is echter 1,3 miljard dollar aan projecten voorwaardelijk goedgekeurd, 
afhankelijk van een tweede beoordeling, om te garanderen dat kwaliteit hoog in het vaandel 
staat. Het resterende bedrag omvat 2 miljard dollar aan door donors gefinancierde projecten 
en 860 miljoen dollar voor door de overheid gefinancierde projecten. De minister van 
Financiën heeft dit bedrag nu bekendgemaakt, hoofdzakelijk berekend op basis van het 
schuldmoratorium en de noodreserves.

De heer Kuntoro benadrukte dat alle donors hun toezeggingen moeten nakomen. Zijn 
ontmoeting met de delegatie verliep erg goed en hij was erg overtuigend. Zijn belangrijkste 
boodschap was dat er vooruitgang is en dat hij wil bouwen aan een beter Atjeh voor de 21e 
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eeuw. Het zou zeker een goed idee zijn hem uit te nodigen voor een bezoek aan de Commissie 
ontwikkelingssamenwerking.

De strijd tegen corruptie

Veel van de mensen die de delegatie heeft ontmoet, zowel vertegenwoordigers van de 
Indonesische regering als andere actoren, erkenden dat corruptie een enorm probleem is in 
Indonesië en in het bijzonder in Atjeh. Elke dag halen berichten over dit onderwerp de 
kranten en andere media. Dat de overheid openlijk erkent dat corruptie een probleem is, is op 
zich een goed teken. Er is al veel werk verzet om hier perk en paal aan te stellen en de 
wanpraktijken te veroordelen. Om maar een voorbeeld te geven: de voormalige gouverneur 
van Atjeh zit nu in de  gevangenis. Het is van essentieel belang dat corruptie op alle 
burgerlijke en militaire machtsniveaus wordt bestreden.

Dialoog tussen de regering en de rebellenbeweging GAM tijdens het vredesproces

Twee dagen voor de Europese ad hoc-delegatie naar Jakarta vertrok, waren 
vertegenwoordigers van de Indonesische overheid en de Vrije Beweging Atjeh (GAM) bijeen 
in Helsinki, waar ze een Gemeenschappelijke intentieverklaring (GIV) hebben getekend die 
vrede in Atjeh moet brengen. Dit gebeurde onder auspiciën van het Initiatief voor 
Crisismanagement, dat werd voorgezeten door de voormalige Finse president Mahti Athissari.
De GIV, die op 15 augustus in Helsinki officieel werd getekend, voorziet in de politieke 
deelname van de GAM indien ze zich omvormt tot een regionale politieke partij, alle wapens 
inlevert en niet langer vasthoudt aan haar eis voor onafhankelijkheid. Er wordt ook geëist dat 
het officiële leger zich voor een groot deel terugtrekt en dat er waarnemers uit de EU en 
ASEAN worden gestuurd.

Hoewel de ad hoc-delegatie de opdracht had gekregen zich voornamelijk op de humanitaire 
hulp, het herstel en de wederopbouw in Atjeh toe te spitsen, heeft ze zich ook gebogen over 
deze compleet nieuwe politieke situatie, die in veel opzichten verbonden is met de situatie na 
de tsunami.

Toen de tsunami toesloeg, verkeerde Atjeh in staat van oorlog en was de burgerlijke 
noodtoestand al 19 maanden van kracht, met als gevolg dat humanitaire hulpverleners en de 
media geen toegang tot de provincie hadden. Na de tsunami waren er op het toppunt van de 
buitenlandse aanwezigheid 7 000 buitenlanders in Atjeh. Toen de delegatie de regio bezocht, 
waren er nog ongeveer 3 000 buitenlanders. Het is dus duidelijk dat Atjeh door de ramp op 
internationaal niveau nu meer in de kijker staat.

Ook heeft het leger (ongeveer 31 000 manschappen volgens Commandant Bambang 
Dharmono) actief aan humanitaire acties in de provincie deelgenomen, waardoor de 
bevolking een andere kant van het leger heeft gezien. Na de ondertekening van de GIV volgde 
dus de facto een staakt-het-vuren.

Hoewel de GIV een belangrijke stap naar vrede is, blijft de verklaring broos en moet ze 
krachtiger worden:
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- Ten eerste moet de politieke macht deze ondersteunen in het parlement. In deze 
context verdient vice-president Kalla alle lof, want hij heeft zich persoonlijk ingezet 
om de steun van de partijleiders in het parlement te winnen.

- Ten tweede zijn sommige elementen in het leger, die zichzelf als beschermer van de 
eenheidsstaat Indonesië beschouwen, niet echt bereid een vredesakkoord met de GAM 
na te leven. Ze denken dat de GAM nog steeds vasthoudt aan haar eis voor 
onafhankelijkheid en zien autonomie als een stap naar deze doelstelling.

- Ten derde werkt de commandostructuur binnen de GAM niet perfect en kan niet 
worden uitgesloten dat er splintergroepen ontstaan die de gewapende strijd willen 
voortzetten.

Een negatieve spiraal waarbij iedereen elkaar de zwarte piet toespeelt, moet ten allen koste 
worden vermeden; dit is een extra aandachtspunt voor de internationale waarnemers van 
ASEAN en de EU.

Een sterkere rol voor de EU wordt in het algemeen zeer goed aanvaard in Indonesië. Tijdens 
de vergaderingen is verscheidene malen de vraag gesteld wat het mandaat van de waarnemers 
moet zijn. Aanhangers van de maximalistische aanpak vragen om een militaire vredesmacht.
De ad hoc-delegatie is van oordeel dat dit wettelijk niet mogelijk is aangezien er geen VN-
mandaat is. Bovendien zou het politiek ook niet gepast zijn. De EU-waarnemers zouden op 
uitnodiging van de Indonesische regering naar Atjeh gaan om toezicht te houden op de 
naleving van een overeenkomst tussen de machten binnen Indonesië. Het is van wezenlijk 
belang dat de internationale gemeenschap zich er rekenschap van geeft dat de situatie in Atjeh 
anders is dan die in Oost-Timor en dat de Indonesische nationale eenheid bewaard moet 
blijven.

Zelfs zonder militair mandaat kunnen de waarnemers van de EU en ASEAN een belangrijke 
rol spelen bij de tenuitvoerlegging van de GIV. Ze zouden het recht hebben over eventuele 
schendingen van de overeenkomst en van de mensenrechten verslag uit te brengen. Ze zouden 
eveneens de inkwartiering van voormalige GAM-strijdkrachten en de terugtrekking van het 
leger mogen observeren, het vertrouwen tussen de partijen helpen opbouwen en de partijen 
overtuigen zich aan de overeenkomst te houden. Een dergelijke “zachte” militaire 
aanwezigheid is al verscheidene keren in het verleden nuttig gebleken en deze aanpak kan 
aanzienlijk bijdragen aan de verspreiding van een vredesmentaliteit in de regio.

Voor de EU zal het ook een test zijn aangezien het de eerste keer zou zijn dat de EU een 
missie van deze aard zou uitvoeren in Zuid-Oost-Azië.

Tot slot is de timing van de vredesovereenkomst zeer goed. De grote som geld die in de 
wederopbouw na de tsunami wordt gepompt, heeft immers wel wat weg van het Marshallplan 
voor het naoorlogse Europa en biedt een unieke kans om via de weg van ontwikkeling vrede 
in Atjeh na te streven.

Aanbevelingen:

- er moet via het BRR nog meer EU-steun naar het werk van de heer Kuntoro gaan,



PE 362.473v02-00 8/11 DT\579634NL.doc

NL

- de inspanningen van de regering om de corruptie te bestrijden moeten worden 
aangemoedigd,

- er moet steun komen voor de inspanningen van het BRR om voor alle betrokkenen 
onverwijld richtlijnen op te stellen, bestaande uit een interne ethische code, een externe 
anti-corruptieverklaring en een bemiddelingsgerichte aanpak,

- er moet meer aandacht worden besteed aan de noodzaak genoeg tijd in te ruimen voor 
de wederopbouw van een duurzame infrastructuur, die in ieder geval aan de anti-
seismische veiligheidsvoorschriften moet voldoen,

- er moet ook aandacht worden geschonken aan de bijzonder complexe kwestie van 
landeigendom, zoals de toewijzing van nieuwe percelen,

- de toezegging van de Commissie om 350 miljoen euro uit te trekken voor het herstel en 
de wederopbouw van de door de tsunami getroffen landen (207 miljoen euro voor 
Indonesië) mag niet ten koste van reeds geplande ontwikkelingshulp gaan,

- er moet middels het SRM-project van 3,5 miljoen euro steun aan de 
capaciteitsheropbouw van het openbaar bestuur worden gegeven,

- wat de visserij betreft moet de traditionele visserij prioriteit krijgen met het doel aan de 
lokale behoeften van de bevolking te voldoen,

- er moet duidelijk worden gemaakt dat het beter is af te zien van de EU-plannen om oude 
Europese schepen naar de door de tsunami getroffen landen te sturen, aangezien deze 
vaartuigen niet voldoen aan de behoeften van de vissers en niet op de plaatselijke 
vistradities berekend zijn,

- de MOD’s zouden de pijlers voor herstel en wederopbouw moeten zijn, met name op het 
gebied van onderwijs, gezondheidszorg en armoedebestrijding,

- de vredesovereenkomst moet worden ondersteund door op uitnodiging van de 
Indonesische regering waarnemers uit de EU en ASEAN te sturen en hun het mandaat te 
geven verslag uit te brengen over schendingen van de overeenkomst en de 
mensenrechten en over de inkwartiering van de voormalige GAM-strijdkrachten en de 
terugtrekking van het leger, 

- het hoofd van de EU-waarnemers zou verantwoording moeten afleggen aan het 
Europees Parlement, de Raad en de Commissie,

- er moet tijdens het herstel en de wederopbouw meer aandacht worden geschonken aan 
milieukwesties en het ecologisch evenwicht; met name de behoefte aan hout voor de 
bouw van huizen en schepen mag niet leiden tot een overmatige houtontginning; in de 
plaats daarvan zou er steun moeten gaan naar de invoer van hout uit andere niet-
bedreigde regio’s in Indonesië of andere landen,

- het BRR-project om wind- en zonne-energie te ontwikkelen dient te worden 
ondersteund,

- de bossen in het noordwesten van Sumatra moeten worden beschermd, niet alleen voor 
de bossen zelf maar ook omdat deze een natuurlijke bron voor drinkwater vormen.
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Programme of the EP Delegation Visit on Aceh Reconstruction
Jakarta, 20 - 26 July 2005

Date Timing Institution / purpose

Wed, 20 Jul. 05 Arrival of the delegation in Jakarta 

Thu, 21 Jul. 05 8h15- 9h15 Breakfast brefing with EU HOMs

10h00 - 11h00 Courtesy call on Vice President of Republic of Indonesia

12h00 - 13h30 Lunch meeting with International Organisations UNDP 
resident coordinator, Bo Asplund with UN family : OCHA, 
FAO, WFP, UNFPA, UNHCR and UNICEF

14h00 -15h00 Meeting with People's National Assembly (MPR), Hidayat 
Nurwahid (PKS/Justice Welfare Party)

16h00 - 17h00 Meeting with Coordinating Minister for People's Welfare 
Affairs, Alwi Shihab

19h00 Dinner with Jakarta Editors Club incl. Bambang Harimurti, 
Agus Parengkuan, Aristides Katoppo, and others

Fri, 22 Jul. 05 9h30 Meeting with Civil society hosted by CSIS: Hadi Soesastro, 
Rizal Sukma (CSIS)

11h00 - 11h15 Departure to Ministry of Foreign Affairs

11h15 - 12h00 Meeting with Minister for Foreign Affairs, Hassan Wirajuda

13h55 Departure for Banda Aceh (Flight GA 186 )

16h15 - 16h40 Meeting with Chief of Aceh Reconstruction Agency (BRR), 
Kuntoro Mangkusubroto

17h45 Arrival to Banda Aceh

19h30 Dinner with International organisations, INGOs and EU MS 
representatives

Sat, 23 Jul. 05 09h30 - 10h30 Meeting with GTZ and UNDP

11h00 - 12h00 Meeting with Acting Governor Azwar Abubakar
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13h30-14h30 Meeting with local Aceh Recovery Forum and Members of 
Local Parliament 

14h30 - 17h Visit to tsunami-affected area in Banda Aceh and visit ECHO 
funded projects in Banda Aceh - camp and barracks 
(Temporary Location Center project), physcho support project 
- ICMC. Lok Nga: reconstruction boat project - TRIANGLE

Sun, 24 Jul. 05 8h30 Depart to Calang by UNHAS helicopter

09h00 Touch down in Calang

09h00 - 10h00 Meeting with all partners: IRC, MDM-Spain, ACF

10h00 - 11h30 To visit ECHO funded projects: International Rescue 
Committee project : water sanitation, camp, Medecins du 
Monde

12h00 Take off for Meulaboh

12h30 Touch down Meulaboh

12h30-13h00 Meeting with ECHO partners - Premiere Urgence, ACTED, 
Solidarite, IOM, OCHA

13h45 Visit ECHO funded projects: housing projects, - funded by 
Premiere Urgence, Solidarité; boat building yard - ACTED  
project 

15h00 Departure for Banda Aceh

18h25 Banda Aceh - Medan on flight GA 195

20h15 Meeting with Mike Griffith, Tedi Gunawarman (Leuseur 
Foundation International), Nurlisa Ginting (Head of Disaster 
Management, North Sumatera) and Edi Yaman (Deputy Head 
of Disaster Management North Sumatera)

Mon, 25 Jul. 05 08h00 Departure for Nias on UNHAS flight SW9

09h15 Arrival to Nias

09h00 Meeting with BPN, Aceh
11h00 Meeting with Chief of Aceh Reconstruction Agency (BRR), 

Kuntoro Mangkusubroto
13h00 Meeting with IOM and continue visit to IOM project funded

Visit of reconstruction market stalls and logistics project -
ECHO funded - IOM

14h30 - 15h45 Nias - Medan on UNHAS flight SW9
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Tue, 26 Jul. 05 09h00 Meeting with Sidney Jones, ICG

11h00 Meeting with Chairman for Commission I, Parliament, Theo 
Sambuaga

12h00 - 13h30 Luncheon with Yo Leitman, Multi Donor Trust Fund for Aceh 
and North Sumatera (MDTF) manager &  Sabine Joukes, 
Comunications officer of the MDTF, World Bank

14h00 Meeting with Speaker DPR, Agung Laksono (Golkar Party)

14h45 - 15h00 Transfer Parliament to EC

15h00 Debriefing with EU Ambassadors

16h00 Interview with Journalists (Mr Adin Kronos)

19h25 Return to Brussels (Flight No.LH 779 + LH 4570 )


